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Zápis č. 22 

z jednání Komise pro informatiku    
a SmartRegion  

Rady Olomouckého kraje 

ze dne 6. 2. 2024 

 

Přítomni: Nepřítomni: 

Calábková Dana, Ing. 
Hampl Václav, Mgr. 
Hrubý David   
Kapounek Petr   
Měřínský Petr, Ing 
Musil Tomáš  
Pelikán Matouš, Mgr. 
Popelák Lukáš   
Štursa Aleš  
Vlazlo Tomáš  
Žebrok Jan, Ing. 
Suchánek Aleš, Ing.  
 
 

 

Horký Jaromír 

Zápeca Kamil 

 

Omluveni: 

Šafránek Jiří 
 

Hosté: 

Lysek Petr, Ing 

 

Program: 

1. Úvod  

2. Dotace na neveřejné sítě  
3. Možnosti využití AI ve státní správě  
4. Nápady na Smart projekty v oblasti eGovernmentu pro Olomoucký kraj   
5. Termíny jednání komise IT a SmartRegion v roce 2024  
4. Závěr 
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Zápis: 
 

1. Úvod 

Úvodního slova se ujal předseda komise pan Petr Kapounek. Přivítal přítomné a zahájil 
jednání komise.  Na začátku proběhlo hlasování ohledně navržených bodů jednání. 
Program byl jednohlasně přijat. 

2. Dotace na neveřejné sítě  

Pan radní Lysek seznámil přítomné s tím, že chce zadat studii, jak by mohla vypadat 
neveřejná síť Olomouckého kraje a jestli má smysl tuto síť budovat. Studie by měla 
definovat také vztahy – co bude ve vlastnictv kraje a co bude v nájmu. Na zadání se 
v současné době pracuje vedoucí odboru informatiky pan Šafránek. Projekt poté 
vypracuje OSR. Do zádání byly zapracovány připomínky pana Kapounka a čeká se na 
vyjádření města Olomouce, které by se připojilo ke studii se společnými zájmy. Město 
Olomouc se chce výzvy také zúčastnit, proto by rádo zkoordinovalo postup s krajem. 
Poté předal pan Lysek slovo panu Kapounkovi. Studie by měla zmapovat kde má 
město Olomouc i kraj možnosti v rámci stávajícího stavu a na základě toho pak 
zkoordinovat budoucí možnosti rozvoje a vývoje neveřejných sítí. 

 
Studie by měla mít několik částí: 
1. Proč bbudovat, k čemu má sloužit a jaké se očekávají přínosy neveřejné sítě. 
2. Zmapovat propojovací body/organizace. 
3. Určit časovou prioritu. 
4. Rychlostní nároky. 
5. Nároky na spolehlivost a bezpečnost neveřejných sítí. 
6. Stanovení rozsahu řešení. 
7. Stanovení aplikačních potřeb. 
8. Stanovení architektury sítě s ohledem na budoucí rozvoj. 
9. Nutnost pracovat i se stávajícími sítěmi (komerční, státní,…). 
10. Zohlednit rozvoj egovermentu. 
11. Navrhnout co by šlo řešit v rámci dotací na neveřejné sítě. 
12. Navrhnout nejlepší ekonomické řešení (kde investovat do koupě, pronájmu, 

zabezpečení). 
13. Personální zabezpečení. 
14. Monitoring a správa sítě. 
15. Plán údržby sítě. 
16. Hodnocení účelu a přínosu sítě. 
17. Pláno rozvoje a strategického rozhodnutí rozvoje sítě. 

 
Pan Lysek dodal, že zjišťoval v jiných krajích jak jsou na tom. Zjistil, že různé 
kraje postupovali různě. Někde jsou daleko (viz Vysočina), někde mají sítě již částečně 
nachystané. Olomoucký kraj je bohužel úplně na začátku. Dle pana Šafránka je na 
stejné úrovni také Moravskoslezský kraj. Proto jej kontaktoval a získal kontakt na firmu, 
která pro Moravskoslezský kraj tuto studii vytvořila. Pan Lysek navrhl oslovit tuto firmu 
a získat od nich nabídku. 
Prioritou je dostat nějakou část ze studie do dotační výzvy a položit tak základy pro 
budoucí rozvoj neveřejných sítí. 
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3. Usnesení  
Komise informatiky a SmartRegionu doporučuje pořídit studii na možnosti vybudování 
neveřejné sítě Olomouckého kraje. 
Pro x zdržel se x proti 
 
10 x 3 x 0 
 
 

3. Možnosti využití AI ve státní správě  
Pan Lysek oslovil členy jestli nemají nějaký námět na toto téma. V dubnu se bude 
konat konference v Českých Budějovicích, které se pan Lysek zúčastní. Pořadatelé 
jej požádali o možné nápady a náměty, kterým by se mohli věnovat… 
Odkaz na konferenci: https://aivs.kraj-jihocesky.cz/ 
Proběhla diskuse na toto téma… 
AI – k čemu AI vlastně využít (správa dat, bezpečnost,..), její omezení (osobní data), 
…. 
Na závěr diskuse bylo dohodnuto, že pokud někdo má náměty, předá je panu Lyskovi 
e-mailem.  
 

4. Nápady na smart projekty v oblasti eGovernmentu pro Olomoucký kraj  
Pan Lysek se zeptal členů, jestli nemají nějaký nápad na realizaci smart projektů. 
Pokud by někoho něco napadlo, poprosil pan Lysek o zaslání námětu na e-mail. 

 
5. Termíny jednání komise IT a SmartRegion v roce 2024  

 
Odsouhlasené termíny zasedání:  
 

Pořadové číslo 
jednání komise 

Datum konání jednání Forma jednání  

24. jednání  12.3.2024  distanční 

25. jednání  9.4.2024    distanční 

26. jednání  14.5.2024  distanční 

27. jednání  11.6.2024  distanční 

 
 
 

 
4. Různé 

Nikdo se nepřihlásil. 
 

5. Závěr 

V Olomouci dne ……………….. 

………………………………. 
Petr Kapounek 

předseda komise 
Přílohy:  Prezenční listina 

 

https://aivs.kraj-jihocesky.cz/

